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Zápis z 2. jednání Poradní skupiny EVVO – 18. 6. 2024 od 13:00 
Zasedací místnost MHMP č. 201 ve Škodově paláci 
 
 
Přítomni:   
Mgr. Ing. Petr Holý     (OCP MHMP, krajský koordinátor EVVO)  
Ing. Eva Beránková     (úřad Městské části Praha 13)  
Ing. Pavlína Gucká    (SML MHMP) 
Ing. Vendula Audolenská   (OCP MHMP) 
Mgr. Alice Končinská    (OCP MHMP) 
Ing. Václav Nejman    (SEV Lesů HMP) 
Ing. Lenka Skoupá    (SEV Toulcův dvůr) 
Ing. Markéta Čuříková   (OCP MHMP) 
Barbara Doležalová    (Ekocentrum Koniklec) 
Mgr. Petr Daniš    (TEREZA, vzdělávací centrum, z. ú.) 
Mgr. Matěj Žák    (Victoria School ZŠ a MŠ) 
Ing. Ivan Štěpka     (ZŠ a MŠ Na Beránku) 
doc. PhDr. Kateřina Jančaříková, Ph.D.  (Přírodovědecká fakulta UJEP, Pedagogická fakulta UK) 
 
 
Omluveni: 
Ing. Petra Fišerová    (SEV Lesů HMP) 
 
Hosté:  
Mgr. Martin Mach Ondřej    (BEZK, šéfredaktor časopisu Pražská EVVOluce)  
 
 

 
Body jednání: 

• Časopis Pražská EVVOluce (nové číslo 2/2024 + diskuse k dalším číslům) 

• Události a projekty EVVO v přípravě a plánované (Krajská konference EVVO, 
Dny stromů 2024, Veletrh EVVO 2025, …) 

• Různé a diskuze  

 

Úvodní slovo 
Petr Holý zahájil jednání a přivítal účastníky na druhém jednání v roce 2024, poděkoval za 
účast a úvodem informoval členy poradní skupiny, že v rámci PS proběhne personální změna. 
Petr Holý poté předal slovo Petru Danišovi, který informoval přítomné, že se rozhodl odejít 
z pozice ředitele Terezy a do budoucna se chce více zabývat klimatickým vzděláváním. Na 
jeho místo v poradní skupině usedne Jan Smrčka. Petr Holý následně předal slovo Martinu 
Machovi, šéfredaktorovi časopisu Pražské EVVOluce. 
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Časopis Pražská EVVOluce 2/2024 
Petr Holý představil členům poradní skupiny nové číslo časopisu, které je věnováno udržitelné 
módě a textilnímu odvětví.  
 
Martin Mach se podělil o zpětné vazby čtenářů a zmínil se o užití umělé inteligence pro tvorbu 
obrázku do časopisu. Mezi členy poradní skupiny proběhla diskuze na téma užívání umělé 
inteligence v grafické tvorbě a jejího využití v environmentální tematice.  
 
Martin Mach navrhl témata pro další čísla časopisu. Pro další číslo navrhl téma těžby surovin, 
které se těží v Praze a okolí. Dále navrhl věnovat číslo historii envirohnutí a aktivismu pro ŽP 
v Praze. Např. Hnutí Brontosaurus, letos slaví 50 let činnosti pro přírodu. Výsledkem diskuse 
nakonec bylo, že téma „Envirohnutí“ bude odloženo na prosinec a členové poradní skupiny se 
pro další číslo dohodli na tématu čísla, jímž bude „Těžba“. 
 
Mezi členy poradní skupiny proběhla diskuze ohledně dětské farmy pana Eduarda Štorcha 
s námětem publikování jako článku do časopisu následujícího čísla. Členové poradní skupiny 
se radili s kým vést rozhovor. Návrhy zahrnovaly Václava Cílka, paleontologa Štěpána Raka 
a botanika Jiřího Sádla. Následovala diskuze ohledně výhodách a nevýhodách těžby a jejího 
dopadu na přírodu. 
Nad uchopením tématu a rozhovorem se ještě Martin Mach domluví se svojí kolegyní a poté 
vše pošle ke schválení Petrovi Holému. 
 
Události a projekty EVVO v přípravě a plánované 
 

V přípravě 
• Krajská konference EVVO 

Letošní krajská konference EVVO se bude konat 1. listopadu 2024, předběžně v Národní 
technické knihovně v Dejvicích. 
Tématem letošního ročníku bude „Voda a zeleň ve městě“. 
https://www.konferenceevvopraha.cz/  
 

• Dny stromů 
Předpokládaný termín realizace Dnů stromů je letos směřován na konec září.  
Projekt byl v minulých letech úspěšný, budeme v něm pokračovat i letos. 
Realizace: Lesy hlavního města Prahy (Dny stromů pro MHMP od roku 2019) 
 

Národní konference EVVO 
Pořádá Lipka, MŽP a Fakulta sociálních studií Masarykovy univerzity Brno 
Konference se bude konat 3. října 2024 v Brně s názvem „LABYRINT KOMUNIKACE nejen O 
KLIMATICKÉ ZMĚNĚ“ a bude se zabývat tématy komunikace, dezinformace, kritické myšlení 
atd. 
Více info na webu konference: http://konference-evvo.cz/   
 

https://www.konferenceevvopraha.cz/
http://konference-evvo.cz/
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Plánované na příští rok  
• Veletrh EVVO v Praze 2025 

Předběžně se dvoudenní Veletrh ekologické výchovy bude odehrávat 13. a 14. června 
2025, místem konání bude Obchodní centrum Chodov, které nabídlo vnitřní i vnější 
prostory pro realizaci. Účastnit se budou ekocentra, která zde mohou propagovat svou 
činnost a nabídku pro školy i veřejnost. Tematicky veletrh nebude vyhraněně zaměřený, 
jde o propagaci ekocenter. Výhodou této akce bude oslovení netradiční cílové skupiny, 
která se primárně o EVVO a ŽP nezajímá. 

 

Ivan Štěpka se podělil o informaci, že na střeše Obchodního centra Chodov chovají včely 
a bylo by zajímavé to na veletrhu zmínit. 
 
Různé a diskuze 
Petr Holý informoval poradní skupinu o dopoledním setkání ministerstva školství a ministerstva 
životního prostředí se zástupci krajských úřadů. Podělil se o aktuality, které byly prezentovány.  
Z dopoledního setkání s ministerstvem školství vzešla doporučení na různé aktuální výstupy 
i metodiky. Petr Holý zmínil výzkum České děti venku 2023, který zpracovala agentura STEM. 
Výzkum se zabývá pohybem českých dětí venku, a jak je pro ně pohyb venku důležitý. Výzkum 
byl zaměřený na děti od předškolního věku až do věku 15 let. 
https://www.stem.cz/ceske-deti-venku-jak-skolaci-a-predskolaci-travi-svuj-cas/ 

Matěj Žák se s poradní skupinou podělil o své vlastní zkušenosti s dětmi ve škole a svou 
snahou je motivovat jít ven. Ivan Štěpka se do diskuze připojil se svými informacemi ohledně 
výuky dětí venku v přírodě. 
Petr Holý představil také metodický materiál Škola, která chrání klima, vydaný ministerstvem 
životního prostředí a zpracovaný ekocentrem Chaloupky, CI2 a SUSTO. Jedná se o metodiku, 
která je jedním z výstupů projektu dekarbonizace škol pro učitele, ve které se nachází opatření, 
která škola může udělat. 
https://www.mzp.cz/cz/skola_ochrana_klimatu_metodika  
Petr Holý dále představil projekt dobrodružného hřiště v Praze. Koncept dobrodružných hřišť 
je populární v zahraničí, se zkušeností ve Skandinávii nebo v Německu ale díky spolupráci 
ČVUT s organizací Město přátelské dětem a s Prahou 6 mohlo dobrodružné hřiště pilotně 
vzniknout i v Praze Na Krocínce. Smyslem tohoto hřiště je i využití doposud nezastavěného 
prostoru, na kterém bude v budoucnu stát základní škola. Hřiště bude přístupné do 27. června 
2024. Provoz prvního ukázkového hřiště podle konceptu Adventure Playground v České 
republice pak bude vyhodnocen a prezentován na podzimní konferenci Architektura dětem. 
Stránky o konceptu Adventure playground v ČR: www.adventureplayground.cz. 
Odkaz na představené video projektu: https://www.youtube.com/watch?v=KKi0L7Wq6O4  
Odkaz na projekt na str. ÚMČ Praha 6: https://www.praha6.cz/zpravodajstvi/unikatni-
dobrodruzne-hriste-na-kocince-bude-nejen-pro-deti-otevrene-cely-cerven_69412.html 

https://www.stem.cz/ceske-deti-venku-jak-skolaci-a-predskolaci-travi-svuj-cas/
https://www.mzp.cz/cz/skola_ochrana_klimatu_metodika
http://www.adventureplayground.cz/
https://www.youtube.com/watch?v=KKi0L7Wq6O4
https://www.praha6.cz/zpravodajstvi/unikatni-dobrodruzne-hriste-na-kocince-bude-nejen-pro-deti-otevrene-cely-cerven_69412.html
https://www.praha6.cz/zpravodajstvi/unikatni-dobrodruzne-hriste-na-kocince-bude-nejen-pro-deti-otevrene-cely-cerven_69412.html
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Petr Holý se následně podělil o postup při prosazování komunikace tématu SDGs na MHMP. 
Proběhlo již jednání s kanceláří OSN ČR v Praze (Michal Broža) a s Lucií Sršňovou z MŽP, 
z oddělení udržitelného rozvoje, kteří se zabývají implementací udržitelného rozvoje v rámci 
ČR. Řešilo se, jak by se Praha mohla zapojit do propagace konceptu SDGs a přihlásit se 
k plnění cílů. V současné chvíli jsou již dostupná doporučení od ministerstva, jak dál 
postupovat. Cílem je, aby se toto téma dostalo výš nejenom z hlediska PR, ale aby se Praha 
k plnění cílů UR politicky přihlásila a aby se např. provedla analýzu cílů, zda je město Praha 
naplňuje, nebo nenaplňuje, včlenilo plnění cílů UR do strategických dokumentů města atd.  
 
Petr Holý následně poradní skupině představil nový vzhled webové stránky města 
www.praha.eu a rovněž Portálu životního prostředí: https://praha.eu/web/portalzp a podsekce 
EVVO: https://praha.eu/web/portalzp/evvo. 
 
Lenka Skoupá se na závěr podělila s poradní skupinou o snahu organizace zrealizovat 
akreditovaný seminář (akreditace MPSV) pro sociální pracovníky na téma adaptační opatření 
a poradenství klientům služeb (seniorům, sociálně slabým a dalším skupinám). Na příštím 
jednání poradní skupiny bude informovat členy poradní skupiny, zda se realizace 
akreditovaných seminářů podaří na MPSV prosadit. 
 
Příští jednání Poradní skupiny EVVO se bude konat dne 17. 9. 2024, předběžně opět 
v zasedací místnosti MHMP č. 201 ve Škodově paláci od 13:00. 
 
 
 
Zapsala: Adrienne Vágenknechtová 
Schválil: Petr Holý 
 
 

http://www.praha.eu/
https://praha.eu/web/portalzp
https://praha.eu/web/portalzp/evvo

